

trator, so that the Administration may intervene in appropriate cases.

692nd meeting,  
22 March 1956.

**1438 (XVII). Petition from the Bamiléké and Mungo Regional Committees of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/438)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Bamiléké and Mungo Regional Committees of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/438, T/OBS.5/72, T/L.626),

*Takes note* of the observations of the Administering Authority, in particular of its denial that the Chief Police Officer of Dschang entered the house of the father of Mr. Abel Kingué.

662nd meeting,  
17 February 1956.

**1439 (XVII). Petition from members of the Executive Committee of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/439)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from members of the Executive Committee of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/439, T/OBS.5/68, T/L.628),

1. *Takes note* of the observations of the Administering Authority and of the statement of its Special Representative, in particular that proceedings for retrocession of part of the land in question to the local community are now pending;

2. *Expresses its confidence* that, in deciding the future ownership of the land, the Administering Authority will continue to keep in mind the interests of the local population.

692nd meeting,  
22 March 1956.

**1440 (XVII). Petition from Mr. Boniface Tague (T/PET.5/442)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Boniface Tague concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/442, T/OBS.5/67, T/L.628),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that if the petitioner can show that he has suffered material loss it is open to him to pursue his claim for damages against Mr. Ngondo in the competent courts of the Territory.

692nd meeting,  
22 March 1956.

nées dans la pétition, de telle sorte que l'Administration puisse intervenir le cas échéant.

692ème séance,  
22 mars 1956.

**1438 (XVII). Pétition des comités de l'Union des populations du Cameroun des régions Bamiléké et Mungo (T/PET.5/438)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition des comités de l'Union des populations du Cameroun des régions Bamiléké et Mungo concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/438, T/OBS.5/72, T/L.626),

*Prend acte* des observations de l'Autorité administrante, qui nie en particulier que le chef de la sûreté de Dschang ait pénétré dans la demeure du père de M. Abel Kingué.

662ème séance,  
17 février 1956.

**1439 (XVII). Pétition des membres du comité directeur de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.5/439)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition des membres du comité directeur de l'Union des populations du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/439, T/OBS.5/68, T/L.628),

1. *Prend acte* des observations de l'Autorité administrante et de la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que la procédure de rétrocession d'une partie du terrain en question à la collectivité locale est actuellement en cours;

2. *Exprime la conviction* que l'Autorité administrante continuera de tenir compte des intérêts de la population locale lorsqu'elle décidera à qui ce terrain doit appartenir à l'avenir.

692ème séance,  
22 mars 1956.

**1440 (XVII). Pétition de M. Boniface Tague (T/PET.5/442)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Boniface Tague concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/442, T/OBS.5/67, T/L.628),

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que, si le pétitionnaire peut prouver qu'il a subi des pertes matérielles, il lui est loisible de poursuivre M. Ngondo en dommages-intérêts devant les tribunaux compétents du Territoire.

692ème séance,  
22 mars 1956.